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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 

 
Sessió Ordinària                                                                        Dijous, 31 de gener de 2008 
Acta núm. 1                                                                                                         1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sr. 
MARCEL.LÍ REYES VIDAL, Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sra. EMMA BLANCO 
ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO 
ESPINOSA i Sr. MIGUEL ANGEL IBAÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari : Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.  
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia trenta-u de gener de dos mil vuit, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.  
 
I essent les divuit hores, deu minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 

 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 

 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 14 de data 19 de desembre de 2007.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - RESTAR ASSABENTAT DEL DECRET DE L’ALCALDIA 
 
Restar assabentat del Decret de l’Alcaldia de data 31 de desembre de 2007, en què se nomena 
la Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Regidora Delegada d’Igualtat i Ciutadania en el marc 
i dintre de l’Àmbit  de Coordinació i Planificació Estratègica, i  el Sr. FRANCISCO JAVIER 
GARCIA GALCERÁN, Regidor Delegat de Medi Ambient, en el marc i dintre de l’Àmbit  de 
Governació i Espai Públic. 
 
 

3 - RESTAR ASSABENTAT DELS NOUS NOMENAMENTS DE CÀRRECS 
AL CONSELL MUNICIPAL DE LA DONA 

 
Restar assabentat que, mitjançant decret de l’Alcaldia amb data 17 de gener de 2008, es va 
disposar el nomenament de les persones que tot seguit s’esmenten com a càrrecs del Consell 
Municipal de la Dona: 
 
Presidenta: Sra. Anna Becerra Peña, presidenta de l’Àmbit de Benestar i Serveis a la Persona. 
Vicepresidenta: Sra. Emma Blanco Anguera, regidora delegada d’Igualtat i Ciutadania. 
Secretària delegada: Sra. Mª Luisa López Marruedo, secretària delegada del Patronat de Serveis 
Comunitaris.  
 

 
4 - RATIFICAR LES PROPOSTES DE NOMENAMENT DELS MEMBRES DEL 

CONSELL MUNICIPAL DE MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT I 
RESTAR ASSABENTAT DEL NOMENAMENT DE CÀRRECS 

 
PRIMER.- Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.1 del Reglament Marc 
d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, les 
propostes de nomenament dels membres del Consell Municipal de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, previst a l’annex II de l’esmentat Reglament, propostes que són les següents: 
 
Representants dels Grups Municipals: 
Sr. Benet Castillejos Segura (Grup del PSC). 
Sr. Jacinto Poch Homdedeu (Grup del PPC). 
Sr. Pere Balaguer Alaball (Grup d’ERC). 
Sra. Christina Moreno Eddy (Grup d’ICV-EUiA). 
Sr. Joaquim Casas Sanfeliu (Grup de CiU). 
Sr. Antonio Peña Ramos (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
Sr. José M. Ginés Guerrero (CCOO Baix Llobregat) 
Sr. Baltasar Santos Fernández (UGT Baix Llobregat). 
Sr. Josep Maria Servent Vidal (PIMEC Baix Llobregat). 
Sr. Miquel José i Grau (Unió de Pagesos). 
Sr. Salvador Bernadó Súria (Cooperativa Agropecuària del Baix Llobregat). 
Sr. Marc Andrés Casanovas (Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural). 
Sr. Miquel Barceló García (Universitat Politècnica de Catalunya). 
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Sr. Pau Navarro Espinar  (Grup ecologista QUERCUS). 
Sr. Andreu Muñoz Blay (Associació per la Defensa Forestal). 
Sr. Jordi Pons Otálora (Unió Muntanyenca Eramprunyà). 
Sr. Damià Muñoz Moreno (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sr. Llorenç Alerm Domènech (Entitat Metropolitana del Medi Ambient). 
 
La ratificació del nomenament del o de la representant del Consell Municipal de Comerç queda 
demorada fins a la comunicació formal de la proposta del referit Consell.  
 
Veïns i veïnes de Gavà: 
Sr. Manuel Gómez Reyes. 
Sr. José Robledo Villar. 
Sr. Miguel Cobo Pedrosa. 
Sra. Ana Belén Cañizares del Rey. 
 
SEGON.- Restar assabentat que, mitjançant decret de l’Alcaldia amb data 17 de gener de 
2008, es va disposar el nomenament de les persones que tot seguit s’esmenten com a càrrecs 
del Consell Municipal de Medi Ambient i Sostenibilitat: 
 
President: Sr. José Obispo Vallecillos, president de l’Àmbit de Governació i Espai Públic. 
Vicepresident: Sr. Fco. Javier García Galcerán, regidor delegat de Medi Ambient. 
Secretari delegat: Sr. Manuel Martínez Giménez, lletrat de l’Àmbit de Governació i Espai 
Públic.  
 
TERCER.- L’eficàcia d’aquest acord queda demorada fins a l’entrada en vigor de la 
modificació puntual de l’apartat 1.d) de l’article 7 i de l’Annex II del Reglament Marc 
d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial.  

 
 

5 - RATIFICAR LES PROPOSTES DE NOMENAMENT DE DOS MEMBRES 
DEL CONSELL MUNICIPAL DE COMERÇ 

 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial,  les propostes de 
nomenament del Sr. Domingo Martínez Mena, en representació de l’Agrupació de 
Restauradors de Gavà, i de la Sra. Montserrat Rufas Mas, en representació de Federació 
d’Associacions de Comerciants i Professionals de Gavà i en substitució de la Sra. Montserrat 
Cos Olià, ambdós proposats com a membres del Consell Municipal de Comerç, òrgan de 
participació que amb aquestes modificacions i a partir d’aquest acord estarà integrat per les 
següents persones: 
 
Presidenta: 
Sra. Laura Barrufet Miró, regidora delegada de Promoció Econòmica. 
 
Vicepresidenta: 
Sra. Raquel Sánchez Jiménez, regidora delegada d’Economia. 
 
Secretari delegat: 
Sr. Jaume Tutusaus Torrents, cap dels serveis de Secretaria.  
 
Representants dels Grups Municipals: 
Sr. Luis Iglesias Toro (Grup del PSC). 
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Sr. Sergio Engli Izquierdo (Grup del PPC). 
Sr. Jordi Calatayud i Sanchís (Grup d’ERC). 
Sra. Joana Maria Ginés Mateo (Grup d’ICV-EUiA). 
Sr. Narcís Condeminas i Frigole (Grup de CiU). 
Sr. José García García (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
Sr. Raúl Salvatierra García (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sr. Germán Barrena Casero (Unió de Botiguers). 
Sr. Josep Larruy Lerin (Associació de Comerciants L’Illa del Centre). 
Sr. Xavier Sentís Bonich (Associació Comercial Les Rambles). 
Sra. Montserrat Rufas Mas (Federació d’Associacions de Comerciants i Professionals de Gavà).  
Sra. Cristina Romagosa López (Associació de Comerciants Gavà 2000). 
Sra. Mayte Forjan Arce (Associació de Comerciants Complex Comercial Barnasud). 
Sr. José Manuel Castro Borrego (Associació de Comerciants El Cor de Gavà). 
Sra. Maria Calbet Sendra (Associació de paradistes del Mercat Municipal Pl. Major). 
Sr. Ángel Rodríguez Sánchez (Associació de paradistes del Mercat Municipal Mercagavà).  
Sr. Domingo Martínez Mena (Agrupació de Restauradors de Gavà) 
 
Veïns i veïnes de Gavà: 
Sr. Abraham Vázquez Mora 
Sra. Eva Alcalà Parras 
Sra. Rosa Cardenete Gago 
Sra. Immaculada Fernández de Romarate Bujan 
 

 
 

6 - NOMENAMENT MEMBRES DEL 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DE GAVÀ 

 
Nomenar els regidors/regidores que tot seguit s’esmenten, vocals del Consell Escolar 
Municipal, d’acord amb allò que disposa l’article 5è del Reglament del Consell: 
 

1. Sra. Anna Becerra Peña 
2. Sr. Xavier Esteban Martín 
3. Sr. Jordi Jiménez Horcajadas 
4. Sra. Emma Blanco Anguera 
5. Sr. Marcel·lí Reyes Vidal 
6. Sr. José Antonio Sáez  López 

 
L’acord va ser aprovat per setze  (16) vots a favor (12 PSC, 2 ERC i 2 ICV-EUiA), cap en 
contra i cinc (5) abstencions (3 PP, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

---------- 
 
La Sra. Anna Becerra va fer l’explicació inicial de la proposta, assenyalant que el que es 
portava a aprovació era el nomenament dels membres del Consell Escolar de Gavà, però 
exclusivament pel que feia referència als representants designats per l’ajuntament, en la 
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seva condició de càrrecs electes, indicant que la proposta havia estat informada en la 
comissió informativa de l’Àmbit de Benestar i Serveis a la Persona del mes de desembre 
passat. 
 
A continuació va prendre la paraula el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, el qual va 
manifestar que dins del seu grup municipal s’havia plantejat un debat intern a propòsit 
d’aquesta questió, indicant en aquest sentit que tota vegada que la Sra. Emma Blanco, 
regidora del grup municipal d’ICV-EUiA, havia passat a formar part del govern 
municipal, no semblava de rebut que ara hi haguessin dues persones en el consell escolar 
que representessin al govern municipal, mentre que pel contrari, dos grups municipals de 
l’oposició, com era el cas de CiU i el de Ciutadans, quedessin fora d’aquest òrgan 
col·legiat. 
 
Va respondre el Sr. Alcalde indicant que la representació s’atorgava en aquest cas als 
grups municipals, no pas al govern i a l’oposició. 

 
 

7 – MODIFICACIÓ RELACIÓ LLOCS DE TREBALL 
DE L’AJUNTAMENT 

 
Primer.- Determinar la transformació de la Unitat de Civisme, Drets Civils i Cooperació 
adscrita a l’Àmbit de Benestar i Serveis a la Persona així com dels llocs de treball que d’ella en 
depenen, com a Unitat d’Igualtat i Ciutadania adscrita a l’Àmbit de Coordinació i 
Planificació Estratègica. 
 
Segon.- Modificar la Relació de Llocs de Treball de l’Ajuntament de Gavà per a l’any 
2008, aprovada definitivament pel ple municipal el passat 19 de desembre de 2007, d’acord amb 
el que s’indica a l’Annex d’aquest document. 
 
Tercer.- Aprovar el text refós de la Relació de Llocs de Treball de l’Ajuntament de Gavà 
per a l’any 2008 que serà vigent en endavant, un cop incorporades les modificacions anteriors. 
 
L’acord va ser aprovat per quinze  (15) vots a favor (12 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 CiU), cap en 
contra i sis (6) abstencions (3 PP, 2 ERC i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents - en 
aquest moment - a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

 
 

8 - DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT 
 

Declarar la compatibilitat d’activitats privades de la Sra. Yolanda Brenes Borrallo amb 
DNI núm, 52910178N, personal funcionari interí  d’aquest Ajuntament, amb la categoria de 
Tècnic mitjà d’administració especial adscrit al lloc de treball d’Arquitecte tècnic del 
Departament Tècnic de l’Espai Públic amb dedicació de 37’5 hores setmanals, amb l’activitat 
privada professional relacionada amb la seva formació d’arquitectura tècnica, a partir de l’1 de 
febrer de 2008. 
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En tot cas, la suma de jornades de l'activitat a l'Ajuntament amb les de l'activitat privada no poden 
superar la jornada ordinària establerta a l'Ajuntament, incrementada en un cinquanta per cent  
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 12 
d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del Decret 
214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals. 
 

--------- 

Declarar la compatibilitat d’activitats privades de la Sra. Isabel Arnet Vilaseca amb DNI 
núm, 52426678M, personal funcionari interí d’aquest Ajuntament, amb la categoria de Tècnic 
superior d’administració especial adscrit al lloc de treball de Cap de l’Oficina de 
Seguiment de l’Aeroport (OMSA) amb dedicació de 37’5 hores setmanals, amb l’activitat 
privada professional mercantil i formativa relacionada amb projectes d’enginyeria, a partir de 
l’1 de febrer de 2008. 
 
En tot cas, la suma de jornades de l'activitat a l'Ajuntament amb les de l'activitat privada no poden 
superar la jornada ordinària establerta a l'Ajuntament, incrementada en un cinquanta per cent.  
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 12 
d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del Decret 
214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals. 

 

--------- 

Declarar la compatibilitat d’activitats privades de la Sra. Victoria Antolí Blanco amb DNI 
núm, 45785627X, personal funcionari interí d’aquest Ajuntament, amb la categoria d’Auxiliar 
d’administració general adscrit al lloc de treball d’Auxiliar del Punt d’Atenció al Ciutadà 
amb dedicació de 37’5 hores setmanals, amb l’activitat de dissenyadora gràfica per compte 
propi, a partir de l’1 de febrer de 2008. 
 
En tot cas, la suma de jornades de l'activitat a l'Ajuntament amb les de l'activitat privada no podran 
superar la jornada ordinària establerta a l'Ajuntament, incrementada en un cinquanta per cent.  
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 12 
d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del Decret 
214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals. 
 

 
9 - MODIFICACIO PUNTUAL DEL PLA PARCIAL 

SECTOR LES FARRERES 
(aprovació provisional) 

 
Primer.- Aprovar provisionalment la “Modificació Puntual del Pla Parcial Sector les 
Farreres”, promogut per l’Institut Català del Sòl.  
 
Segon.- Remetre-la a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, als efectes de la seva aprovació 
definitiva. 
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10 - EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM 1/2008 DE 
L’AJUNTAMENT I DEL PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS 

PRESSUPOST GENERAL 2008 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits dins del pressupost 
general de l'Ajuntament i dels OOAA que es relacionen,  de l'any actual, incoat per fer front a una 
sèrie d'obligacions municipals de caràcter urgent, per a les quals no hi ha crèdit pressupostari, en 
uns casos, o és insuficient en altres. 
 
L'estructura de la modificació de crèdits és la següent: 
 
EXP NÚM 1/2008 
 AJUNTAMENT DE GAVÀ 
 
Modificació Pressupost de Despeses 
Concessió de Crèdits Extraordinaris 108.500,00 
Suplements de Crèdit 11.000,00 
Total:  119.500,00 

 
Finançament 
Nous Ingressos 119.500,00 
Total:  119.500,00 

  
EXP NÚM 1/2008  
 PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS 
 
Modificació Pressupost de Despeses 
Baixes per anul·lació 172.500,00 
Total:  172.500,00 
 
Modificació Pressupost d’Ingressos 
Baixes per anul·lació 172.500,00 
Total:  172.500,00 
 
 
SEGON: Que un cop transcorregut el termini d’exposició al públic a l’efecte de 
reclamacions i al·legacions, previst als articles 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, sense que s’hi hagi interposat cap reclamació o al·legació, 
s’entengui definitivament aprovat l’expedient de modificacions de crèdit  núm. 1/2008 del 
pressupost de l’Ajuntament  i núm. 1/2008 de l Patronat Municipal de Serveis Comunitaris 
corresponent a l’exercici 2008. 
 
L’acord va ser aprovat per catorze  (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents  - en aquest 
moment - a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
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11 - DELEGAR EN LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA DETERMINADES FUNCIONS 
DE GESTIÓ, LIQUIDACIÓ, INSPECCIÓ I RECAPTACIÓ TRIBUTÀRIES 

 

PRIMER.- Delegar en la Diputació de Barcelona, a l'empara del que preveu l'article 7.1 del 
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, les funcions de liquidació, inspecció i recaptació dels tributs que a 
continuació s'especifiquen: 

I – Taxa per utilització privativa o aprofitaments especials constituïts en el sòl, subsòl o 
volada de les vies públiques municipals, a favor d’empreses explotadores de serveis de 
subministraments que resultin d’interès general, l’import de la qual consistirà en l’1,5 per 
100 dels ingressos bruts procedents de la facturació que obtinguin anualment en cada 
terme municipal les referides empreses i per la prestació del servei de telefonia mòbil. 

?? Concessió i denegació de beneficis fiscals  

?? Revisió de les autoliquidacions presentades  

?? Realització de liquidacions, provisionals, complementàries i definitives, per determinar 
els deutes tributaris.  

?? Expedició de documents cobratoris  

?? Pràctica de notificacions de les liquidacions  

?? Recaptació dels deutes, en període voluntari i executiu  

?? Dictar la provisió de constrenyiment, quan la recaptació voluntària s’hagi realitzat per 
l’ORGT  

?? Liquidació d’interessos de demora i recàrrecs d’extemporaneïtat  

?? Resolució dels expedients de devolució d’ingressos indeguts  

?? Qualificació de les infraccions i imposició de sancions tributàries  

?? Realització d’actuacions de comprovació i investigació en matèria tributària i pràctica 
de les liquidacions tributàries que en resultin  

?? Resolució dels recursos que s’interposin contra els actes anteriors  

?? Actuacions d’informació i assistència als contribuents  

?? Qualsevol altre acte necessari per a l’efectivitat dels anteriors  

II – Impost sobre construccions, instal·lacions i obres 

?? Concessió i denegació de beneficis fiscals  

?? Revisió de les autoliquidacions presentades  

?? Realització de liquidacions, provisionals, complementàries i definitives, per determinar 
els deutes tributaris.  

?? Expedició de documents cobratoris  
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?? Pràctica de notificacions de les liquidacions  

?? Recaptació dels deutes, en període voluntari i executiu  

?? Dictar la provisió de constrenyiment, quan la recaptació voluntària s’hagi realitzat per 
l’ORGT  

?? Liquidació d’interessos de demora i recàrrecs d’extemporaneïtat  

?? Resolució dels expedients de devolució d’ingressos indeguts  

?? Qualificació de les infraccions i imposició de sancions tributàries  

?? Realització d’actuacions de comprovació i investigació en matèria tributària,tant de les 
autoliquidacions presentades i no prescrites com de les noves, i pràctica de les 
liquidacions tributàries que en resultin  

?? Resolució dels recursos que s’interposin contra els actes anteriors  

?? Actuacions d’informació i assistència als contribuents  

?? Qualsevol altre acte necessari per a l’efectivitat dels anteriors  

 
SEGON.- La durada o termini per al qual s'acorda la present delegació de funcions 
s'estableix en un període de dos anys, prorrogable per reconducció tàcita d'any en any, la qual es 
produirà, llevat que qualsevol d'ambdues administracions acordin deixar sense efecte 
l'esmentada delegació, el que haurà de notificar-se en un termini no inferior a sis mesos abans 
del cessament. 
 
TERCER.- L'Ajuntament podrà emanar instruccions tècniques de caràcter general i 
recavar, en qualsevol moment informació sobre la gestió, en els terminis previstos a l'article 
27 i concordants de la Llei 7/85, de dos d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. Tant 
mateix, s´instal·larà una estació de treball en el Punt d´Atenció al Ciutadà connectada amb el 
Servei de Gestió Tributària per tal de rebre i assessorar les autoliquidacions que es presentin. 
 
QUART.- La prestació dels serveis que es derivin de la delegació de funcions que contempla la 
present resolució, comportarà l’aplicació de la taxa establerta a l’Ordenança fiscal de 
l’Organisme de Gestió Tributària, que estigui vigent en el moment de realitzar les actuacions; 
sense perjudici del que puguin establir les disposicions transitòries de la mateixa, en cas que es 
modifiqui.  
 
CINQUÈ.- Per a la realització i execució de les funcions delegades, la Diputació de 
Barcelona s'atendrà a l'ordenament local, així com a la normativa interna dictada per aquesta, 
en virtut del que preveu l'article 7.3 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat per reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març i de les seves pròpies facultats 
d'autoorganització per a la gestió dels serveis atribuïts. 
 
SISÈ.- El present acord haurà de notificar-se a la Diputació de Barcelona, als efectes que, per 
la seva part, es procedeixi a l'acceptació de la delegació ara conferida. 
 
SETÈ.- Un cop acceptada la delegació per la Diputació de Barcelona, el present acord es 
publicarà  al Butlletí Oficial de la Província, i en el de la Comunitat Autònoma per a general 
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coneixement, d'acord amb el previst a l'article 7.2 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 
2 ICV- EUiA), cap en contra  en contra i set (7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), 
donant-se - per tant i en qualsevol cas - el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre 
legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article 
47.2. h) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local  

 
---------- 

  
Després de l’explicació de la proposta per part de la Sra. Raquel Sánchez, va fer ús de la 
paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom del grup de  Ciutadans, el qual va manifestar 
que volia fer una precisió respecte de la posició del seu grup, atès que en la comissió 
informativa van mostrar inicialment la seva posició favorable a la proposta. Tanmateix, 
arrel dels comentaris i de les explicacions a posteriors que es van donar a instància 
d’altres grups, poc a poc van anar canviant de posicionament, de tal manera que en 
aquests moments, la posició definitiva de Ciutadans respecte d’aquesta questió seria la de 
l’abstenció. 

 
 

12 - AMPLIAR LA DELEGACIÓ DE FUNCIONS EN LA DIPUTACIÓ DE 
BARCELONA I ALHORA CONFIRMAR I CLARIFICAR L’ABAST 

D’ANTERIORS ACORDS DE DELEGACIÓ 
 
PRIMER.-  Delegar en la Diputació de Barcelona, a l’empara del que preveu l’article 7.1 del 
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, les funcions de gestió i recaptació dels tributs i altres ingressos de dret públic, 
que a continuació s’especifiquen: 
 
I.- Quotes d’urbanització 
II.- Sancions diverses 
 
L’abast de la delegació continguda en aquest punt és la següent: 
 

?? Recaptació dels deutes en període executiu.  
?? Liquidació d'interessos de demora.  
?? Resolució dels expedients de devolució d'ingressos indeguts.  
?? Resolució dels recursos que s'interposin contra el actes anteriors.  
?? Qualsevol altre acte necessari per a l'efectivitat dels anteriors.  

 
Es deleguen, així mateix, les facultats que la legislació  urbanística atorga a l’Ajuntament de 
Gavà, en via de constrenyiment, dels ingressos corresponents a les Entitats Urbanístiques 
Col·laboradores del municipi, (Juntes de Compensació i Entitats Urbanístiques de 
Conservació), un cop providenciat el constrenyiment per l’Ajuntament. 
 
L’abast de la delegació continguda en el paràgraf anterior és la següent: 
 

?? Recaptació dels deutes en període executiu.  
?? Liquidació d'interessos de demora.  
?? Resolució dels expedients de devolució d'ingressos indeguts.  
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?? Resolució dels recursos que s'interposin contra el actes anteriors.  
?? Qualsevol altre acte necessari per a l'efectivitat dels anteriors.  

 
 
SEGON.-  Especificar que, els acords municipals adoptats amb anterioritat a aquesta 
data, relatius a la delegació en la Diputació de Barcelona a l'empara del que preveu l'article 7.1 
del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per reial decret legislatiu 
2/2004, de 5 de març, abasten les facultats de gestió i/o recaptació dels tributs i altres 
ingressos de dret públic que a continuació s'enumeren: 
 
I.- Impost sobre activitats econòmiques 
 

?? Concessió i denegació d'exempcions i bonificacions.  
?? Realització de liquidacions per determinar els deutes tributaris.  
?? Elaboració i emissió de padrons i documents cobratoris.  
?? Pràctica de notificacions col·lectives en valors - rebut i notificacions individuals en les 

liquidacions per ingrés directe.  
?? Revisió i comprovació de les declaracions i de les autoliquidacions presentades.  
?? Dictar la provisió de constrenyiment.  
?? Recaptació dels deutes, tant en període voluntari com executiu.  
?? Liquidació d'interessos de demora.  
?? Resolució dels expedients de devolució d'ingressos indeguts.  
?? Resolució dels recursos que s'interposin contra el actes anteriors.  
?? Realització de les funcions d'inspecció de l' Impost sobre activitats econòmiques.  
?? Actuacions d'informació i assistència als contribuents.  
?? Tramitació i resolució d'expedients sancionadors resultants d'aquestes tasques.  
?? Qualsevol altre acte necessari per a l'efectivitat dels anteriors.  
 

II.- Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
 

?? Concessió i denegació d'exempcions i bonificacions.  
?? Realització de liquidacions per determinar els deutes tributaris. 
?? Elaboració i emissió de padrons i documents cobratoris.  
?? Pràctica de notificacions col·lectives en valors - rebut i notificacions individuals en les 

liquidacions per ingrés directe.  
?? Dictar la provisió de constrenyiment.  
?? Recaptació dels deutes, tant en període voluntari com executiu.  
?? Liquidació d'interessos de demora.  
?? Resolució dels expedients de devolució d'ingressos indeguts.  
?? Resolució dels recursos que s'interposin contra el actes anteriors.  
?? Qualsevol altre acte necessari per a l'efectivitat dels anteriors.  

 
III.- Altres impostos 
 

1. Impost sobre béns immobles 
2. Impost sobre l’ increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana 
3. Impost sobre construccions, instal·lacions i obres 
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L’abast de la delegació continguda en aquest punt és la següent: 
 

?? Recaptació dels deutes en període executiu.  
?? Liquidació d'interessos de demora.  
?? Resolució dels expedients de devolució d'ingressos indeguts.  
?? Resolució dels recursos que s'interposin contra el actes anteriors.  
?? Qualsevol altre acte necessari per a l'efectivitat dels anteriors.  

 
IV.-  Altres ingressos 
 

1.  Execucions subsidiàries 
2.  Contribucions especials 
3.  Cànon per instal·lació en terreny d’us públic 
4.  Sancions tributàries 
5.  Interessos de demora 
6.  Recàrrec d’extemporaneïtat 
7.  Taxa per aprofitament especial del domini públic local 
8.  Taxa per llicència d’obertura d’establiments 
9.  Taxa per llicència d’activitats 
10.  Taxa per tinença d’animals 
11.  Taxa cementiri municipal 
12.  Taxa de clavegueram 
13.  Taxa d’escombraries domiciliàries 
14.  Taxa d’escombraries comercials 
15.  Taxa per entrada de vehicles 
16.  Taxa per llicències urbanístiques 
17.  Taxa per mercat municipal 
18.  Taxa per expedició de documents 
19.  Taxa per ocupació de la via pública 
20.  Taxa per retirada de vehicles de la via pública 
21.  Taxa per vigilància especial 
22.  Taxa per prestacions de la Policia Municipal 
23.  Altres ingressos de dret públic que l’Ajuntament de Gavà pugui exigir 

 
L’abast de la delegació continguda en aquest punt és la següent: 
 

?? Recaptació dels deutes en període executiu.  
?? Liquidació d'interessos de demora.  
?? Resolució dels expedients de devolució d'ingressos indeguts.  
?? Resolució dels recursos que s'interposin contra el actes anteriors.  
?? Qualsevol altre acte necessari per a l'efectivitat dels anteriors.  

 
  
TERCER.- L'Ajuntament podrà convenir amb l'Organisme de Gestió Tributària de la 
Diputació de Barcelona, la realització d'actuacions de recaptació procedents, respecte a 
d'altres conceptes diferents dels assenyalats als punt 1 i 2, amb subjecció als criteris emanats 
per la Junta de Govern de l'ORGT. 
 
QUART.-  La durada o termini per al qual s'acorda la present delegació de funcions 
s'estableix en un període de dos anys, prorrogable per reconducció tàcita d'any en any, la qual es 
produirà, llevat que qualsevol d'ambdues administracions acordin deixar sense efecte 
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l'esmentada delegació, el que haurà de notificar-se en un termini no inferior a sis mesos abans 
del cessament. 
 
CINQUÈ.- L'Ajuntament podrà emanar instruccions tècniques de caràcter general i 
recavar, en qualsevol moment informació sobre la gestió, en els terminis previstos a l'article 
27 i concordants de la Llei 7/85, de dos d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.  
 
SISÈ.-  La prestació dels serveis que es derivin de la delegació de funcions que contempla la 
present resolució, comportarà l’aplicació de la taxa establerta a l’Ordenança fiscal de 
l’Organisme de Gestió Tributària, que estigui vigent en el moment de realitzar les actuacions; 
sense perjudici del que puguin establir les disposicions transitòries de la mateixa, en cas que es 
modifiqui.  
 
SETÈ.-  Per a la realització i execució de les funcions delegades, la Diputació de Barcelona 
s'atendrà a l'ordenament local, així com a la normativa interna dictada per aquesta, en virtut del 
que preveu l'article 7.3 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per 
reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març i de les seves pròpies facultats d'autorganització per 
a la gestió dels serveis atribuïts. 
 
VUITÈ.-  El present acord haurà de notificar-se a la Diputació de Barcelona, als efectes que, 
per la seva part, es procedeixi a l'acceptació de la delegació conferida al punt primer i a la 
ratificació de l’acceptació de delegació aprovada amb anterioritat. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per catorze (14) vots a favor (12 PSC i 
2 ICV- EUiA), cap en contra i set (7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se - per 
tant i en qualsevol cas - el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre legal de membres 
de la Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article 47.2. h) de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local  
 

 
 

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 
DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 

En el torn de Precs i Preguntes el sr. Alcalde, com que no  hi havia cap una pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, va procedir directament a 
donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat més de vint 
i quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups amb 
municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de 
les corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup sr. Sáez, va exposar que durant l’anterior mandat el seu 
grup municipal va traslladar en repetides ocasions la necessitat d’actuar per acabar amb el 
problema de la presència d’excrements de gossos als carrers de la nostra ciutat. Una vegada més 
– va dir -  lamentem que la presència d’excrements d’animals domèstics a la via i equipaments 
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públics és un fet lluny de solucionar-se. És més, les queixes dels veïns es repeteixen i 
augmenten  ja que se senten perjudicats, principalment els usuaris de parcs, jardins i zones de 
lleure de la ciutat. Són molts el ciutadans que veuen que no s’actua per fer front al problema, i 
així ho han comunicat al grup municipal. I recordem que alguns municipis del nostre entorn ja 
han adoptat mesures per pal·liar aquest problema de manca de civisme, facilitant als amos la 
recollida dels excrements dels animals a través de la instal·lació de dispensadors de bosses a les 
papereres. Per tot el que havia exposat el regidor del PP pregava a l’equip de govern que adopti 
les mesures necessàries per la instal·lació d’aquests dispensadors de bosses de plàstic a les zones 
de la nostra ciutat on és més comú aquest problema, com parcs, jardins i passeig marítim. 
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el Tinent d’Alcalde sr. José Obispo  dient que aquest 
era un tema complex. Per una banda, li puc dir que, efectivament, estem estudiant la possibilitat 
d’instal·lar aquest tipus de dispensadors. Entenem – va afegir - que la majoria dels propietaris i 
propietàries de gossos són ciutadans i ciutadanes responsables i cívics però no és menys cert que 
l’incivisme i la irresponsabilitat d’alguns fan molt de mal a la imatge de la ciutat i, per sobre de 
tot, a la resta de ciutadans i ciutadanes que han de patir la seva mala educació. Intentarem doncs 
– digué finalment - que els dispensadors formin part del conjunt d’iniciatives encaminades a 
eradicar aquest comportaments incívics, com ara els agents cívics, les noves ordenances 
municipals, l’ordenança reguladora de la tinença d’animals, però  assumint per endavant que 
cap iniciativa significarà un èxit sense la implicació i el compromís de tots i totes. En aquest 
cas, de tots els propietaris i propietàries de gossos.  
 
En un segon prec el Sr. Engli va exposar que a l’encreuament dels carrer del Centre i Sant 
Nicasi eren habituals les col·lisions de vehicles, principalment a causa de la velocitat en què 
circulen. L’única senyal existent en aquest encreuament – digué el regidor del PP - és un “cediu 
el pas”, però els repetits accidents demostren que no és suficient per evitar les col·lisions. 
Davant l’eficàcia que han demostrat les bandes sonores instal·lades a les carreteres, sobretot als 
nuclis urbans, que s’han convertit en una mesura contra la velocitat, i per tant ajuden a reduir la 
sinistralitat, el PP pregava a l’equip de govern que instal·li bandes sonores a l’encreuament del 
carrer del Centre i Sant Nicasi per fer disminuir la velocitat dels cotxes que hi circulen i així 
evitar accidents. 
 
Va contestar-la també el Sr. Obispo dient al Sr. Engli que no tenien intenció alguna d'instal·lar 
bandes sonores en l'encreuament del carrer del Centri amb el carrer Sant Nicasi. Però -va afegir- 
abans que aparegui el titular del tipus “Al govern municipal no li preocupa la seguretat dels 
ciutadans de Gavà” li recordaré, i dic recordaré perquè potser vostè ja hagi de saber-ho, que va 
ser aprovat en la passada Junta de Govern, que actualment es troba en període d'exposició 
pública el projecte de remodelació del carrer Sant Nicasi i de la Plaça Magdalena Trias. Li 
recordo que l'objectiu d'aquest projecte és reprendre les possibilitats que ofereix el carrer Sant 
Nicasi per els vianants i la seva capacitat per a unir elements urbans, ja que aquest vial era la 
senda històrica cap al nucli urbà i que la manera escollida per a arribar a aquest objectiu és 
mitjançant la pavimentació a un únic nivell, com una plataforma única per a vehicles i vianants, 
convertint-se en una nova zona de prioritat invertida amb velocitat limitada a 20km/h per als 
cotxes. Això ens permetrà l'ordenació del carrer Sant Nicasi per sota i per sobre del carrer del 
Centre, l'ampliació i transformació de la plaça Magdalena Trias, la implementació d'una nova 
il·luminació sostenible, la modernització de la xarxa de clavegueram i el soterrament dels creus 
de cablejat aeri al llarg del carrer que actualment discorren per les façanes. En definitiva un 
espai públic de qualitat, sostenible, accessible i segur. Per tant, Sr. Engli, intueixo que donarà 
vostè per resolt, una vegada concloses les obres, el suposat problema que ha motivat la seva 
pregunta i que no fa falta que li il·lustri amb els exemples del Passeig Maragall ni de 
l'encreuament del carrer Rectoria amb Sant Pere per a imaginar la solució. I finalment, Sr. Engli, 
si vostè cataloga com “habitual” una col·lisió lleu a l'any (2006 : 1 col·lisió;  2007: 1 col·lisió) 
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potser nosaltres podríem dir que comencen a ser “freqüents” les seves preguntes sense 
fonaments sòlids. 
 
En una altra pregunta també del PP, el portaveu del grup Sr. Llobet, atès – digué –  que Gavà va 
presentar un projecte per participar als Premis Innovació Democràtica, concurs convocat per la 
conselleria d’Interior, Relacions Institucionals i Participació, i que tenen com objectiu 
reconèixer els millors projectes d'ens locals per promoure la participació social i la millora de la 
qualitat democràcia, va preguntar: - Quin projecte per la promoció de la participació ciutadana 
va presentar l’Ajuntament de Gavà per participar als Premis Innovació Democràtica?. - On s’ha 
anunciat o comunicat la participació a aquest concurs? 
 
Va contestar la pregunta del PP la Tinenta d’Alcalde Sra. Anna Becerra dient que el juliol de 
2007 va sortir la possibilitat de presentar experiències al voltant de projectes que promoguessin 
la participació social i la millora de la qualitat democràtica, amb motiu de la convocatòria dels 
Premis Innovació Democràtica corresponent a accions desenvolupades al llarg de l’any 2006. 
Des de l’Ajuntament de Gavà es va presentar en aquest marc l’experiència desenvolupada a 
l’Audiència Pública de Joves. La presentació plantejada en la convocatòria  – va afegir - no feia 
necessària la seva comunicació que hagués estat realitzada en el cas de que la resolució del 
concurs hagués estat favorable, com s’ha fet en altres temes. 
 
En una nova intervenció, Llobet, va exposar que amb l’entrada en vigor de la Llei de 
dependència, que estableix les condicions bàsiques d’autonomia de la gent gran, persones 
discapacitades i les seves famílies, les entitats locals tenen competències pròpies de regulació i 
prestació dels serveis socials d’assistència primària. Ara, la demanda a la qual l’Ajuntament ha 
de donar resposta és – digué el portaveu del PP - cada vegada major, i és l’ajuntament qui 
assumeix el protagonisme en l’atenció, informació i orientació al ciutadà, en el registre i 
tramitació de les sol·licituds, i en l’elaboració i seguiment dels Plans Individuals d’Atenció. Per 
aquest motiu preguntava: - Quines actuacions està duent a terme l’equip de govern per tal 
d’assumir la creixent demanda, oferint una atenció de qualitat a partir de les infraestructures i 
recursos humans i materials existents?. - Quina valoració es fa de l’aplicació de la Llei de 
Dependència al nostre municipi des que va entrar en vigor?.  - Quants Plans Individuals 
d’Atenció dels ciutadans s’han elaborat a Gavà per tal que els ciutadans puguin rebre les 
prestacions d’ajuda?. - Quin percentatge de ciutadans ha rebut ja les prestacions econòmiques 
corresponents? 
 
Va contestar per l'Equip de Govern el Tinent d’Alcalde sr. Xavier Esteban qui digué que 
l’atenció que sempre  han donat els equips d’atenció primària d’aquest Ajuntament a la 
ciutadania de Gavà havia estat de qualitat, invertint continuadament en la seva millora i 
ampliació, tal i com queda constatat en l’evolució del pressupost del departament de serveis 
socials en els exercicis pressupostaris. En aquest sentit, va afegir el sr. Esteban, no fa pas massa 
aquest mateix plenari va aprovar el pressupost per a l’any 2008 que inclou l’ampliació de 
recursos humans adequats per fer front als canvis que s’exposen en la pregunta. Per altra part, la 
valoració de l’aplicació de la Llei de Dependència al nostre municipi que fa l’equip de govern 
és positiva, ja que qualsevol ampliació dels drets de ciutadans i ciutadanes ho és, però aquesta 
especialment, perquè atén a una franja de població més vulnerable. A la nostra ciutat la llei 
s’està aplicant pausadament, seguint els ritmes que marquen les administracions que tenen 
competències de realitzar els tràmits necessaris. Cal tenir en compte que, l’equip de govern ja fa 
quatre anys que ve treballant amb la població dependent, atenent a les seves necessitats, fet pel 
qual, l’impacte de l’entrada en funcionament de la llei ha esdevingut menys traumàtic que en 
d’altres municipis.  L’Ajuntament, l’any 2007 ha tramés 155 sol·licituds de valoració al 
Departament d’Acció Social i Ciutadania. A part, els ciutadans i ciutadanes poden haver enviat, 
individualment les  seves pròpies sol·licituds. A data 26 de novembre de 2007, el Departament 
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d’Acció Social i Ciutadania ha comunicat a l’Ajuntament de Gavà, que, de les sol·licituds 
presentades del municipi de Gavà, 129 han estat aprovades com a nivell III, 13 han estat 
aprovades com a nivell II i 4 han estat aprovades com a nivell I. En aquest moment s’estan 
redactant, conjuntament amb els propis usuaris i usuàries, els corresponents Plans Individuals 
d’Atenció. La percepció de les prestacions econòmiques va en funció de la situació de cada 
usuari  o usuària, i fins que el Departament d’Acció Social i Ciutadania no decideixi si la 
proposta de PIA és l’adequada, no sabrem quins usuaris i usuàries perceben prestació o 
perceben el servei corresponent. 
 
Finalment, el Sr. José Antonio Sáez López, també en nom del Grup Municipal del Partit 
Popular, en relació al gran moviment de l’activitat del comerç local que – va dir - s’està 
produint en els darrers mesos, tant per l’obertura de nous establiments com pel tancament dels 
mateixos, va preguntar quantes llicències d’obertura d’establiments comercials s’han produït en 
els darrers dos mesos, i quants comerços han tancat?. 

 
Va contestar el Sr. José Obispo dient  que durant els darrers dos mesos s’havien produït 22 
baixes d’establiments i 41 altes. 
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' ERC 
 
En una primera intervenció el portaveu del grup sr. Marcel·lí Reyes va recordar --com a 
antecedents-- que l’article 47 de la Llei 21/2003, de 7 de juliol, de Seguretat Aèria, autoritza i 
regula les sancions administratives contra les aeronaus que, operant en les immediacions dels 
aeroports, sobrepassen les regulacions establertes pels procediments d’abatiment de sorolls, 
trajectòries d’enlairament i aterratge, etc. El que no està tan clar --va dir-- és la participació dels 
municipis afectats pels sorolls en el marc d’aquestes sancions, bé sigui com a part actora davant 
la Direcció General d’Aviació Civil (desenvolupant allò previst a l’article 62 de l’esmentada 
Llei 21/2003 pel que fa a peticions raonades o denúncies), bé com a beneficiaris, en tot o en 
part, de les multes que s’imposen a les aeronaus. De fet, aquesta darrera possibilitat ha estat 
defensada al Congrés per un dels dos grups municipals que donen suport al govern local (ICV-
EUiA), a través de diverses proposicions no de llei, com ara la 161/001375. Val a dir que l’altre 
dels dos grups que donen suport al govern local (PSC-PSOE) s’ha manifestat reticent a que els 
municipis afectats pels sorolls siguin compensats a través d’aquestes multes. És per això --va 
afegir el regidor-- que al Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya a l’Ajuntament de Gavà li 
interessa en primer lloc que, davant d’aquestes contradiccions entre els dos socis, el govern de 
coalició local faci explícita quina és la seva postura oficial. En segon lloc, hi pot haver una altra 
via per la que els municipis puguin sancionar els avions sorollosos que se saltin els límits 
regulats de soroll o de trajectòries. En aquest sentit, el municipi madrileny d'Algete, situat prop 
de l'aeroport de Madrid, ha creat un precedent molt interessant per al municipi de Gavà. Iberia 
ha pagat a la població madrilenya 39.216 € en concepte de multa per les nou denúncies que 
aquest consistori (governat, tot sigui dit, pel PP, però que aplica una normativa aprovada pel 
PSOE durant el mandat anterior) ha interposat contra aquesta companyia perquè els seus avions 
han vulnerat les rutes de sobrevol del municipi, causant sorolls que superaven els nivells de so 
permesos, que són de 65 decibels durant el dia i 55 durant la nit. Aquestes multes s’han pogut 
imposar gràcies a l’existència d’una ordenança específica i a l’empara de les lleis contra el 
soroll.  Aquesta situació és fruit del treball conjunt d’una plataforma de municipis veïns de 
l’aeroport de Barajas, que el 21 de març 2007 va fer efectiva la decisió de sancionar les 
companyies aèries els avions de les quals incomplissin les rutes establertes per la Comissió de 
seguiment de l’aeroport o superessin els nivells de soroll establerts per la llei. De fet, consistoris 
de 18 dels 23 municipis afectats pels avions a Madrid van acordar el 23 de gener de 2007 
estudiar la possibilitat de multar mitjançant ordenances municipals les companyies que 
incomplissin aquestes premisses. Tot plegat es basa en un informe jurídic elaborat pels advocats 
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dels ajuntaments de Torrejón de Ardoz, Algete i San Fernando de Henares. Per fer efectiva la 
mesura, la Policia Municipal té encomanada la tasca de realitzar les medicions de soroll en les 
zones d’actuació dels avions, i d’aixecar acta de les transgressions que es produeixin. El mateix 
informe especifica que tres sentències favorables del Tribunal Suprem en relació a l’impacte 
acústic industrial ho avalen. D’aquesta manera es garanteix que les rutes i procediments pactats 
amb Aena es compleixen. Així doncs, el segon dels interessos del Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana és que s’explori aquesta segona via, i especialment s’estudiï la possibilitat que 
l’Ajuntament de Gavà, mitjançant les reformes adients de les Ordenances locals, pugui 
intervenir en la regulació i control dels efectes negatius que el trànsit aeri té per als nostres 
veïns. Condició necessària per fer-ho seria, en primer lloc, establir contacte directe amb 
l’Ajuntament d’Algete, obtenir l’esmentat informe jurídic, i estudiar-ne la viabilitat de 
transposar-lo al marc legal català que, tot i ser diferent del madrileny en alguns detalls, està 
formulat sota el marc general comú que regeix a tot l’Estat i bàsicament a tota la Unió Europea. 
Val a dir que aquest interès del Grup d’Esquerra va ser fet públic el passat 21 de gener, i va 
suscitar, quatre dies després, la resposta pública del govern local indicant que ja s’havien posat 
en contacte amb el municipi d’Algete, havien obtingut l’esmentat informe jurídic dels municipis 
madrilenys, i s’havia arribat a la conclusió que era inviable d’aplicar-lo a Gavà, bàsicament 
perquè Algete no està situat dins de l’àrea de servituds aeronàutiques de l’aeroport de Madrid, i 
en canvi Gavà sí. No dubtem que aquestes afirmacions del govern local s’han fet després d’un 
acurat estudi jurídic per part dels serveis legals de l’Ajuntament de Gavà, i per tant al Grup 
Municipal d’Esquerra Republicana, des de la satisfacció de comprovar que part dels seus 
objectius –contactar oficialment amb Algete i obtenir l’informe jurídic madrileny– ja s’han 
aconseguit, li interessa també disposar de còpia d’aquest estudi o raonament jurídic gavanenc o, 
en cas que no existeixi, insta el govern local a realitzar-lo. Cal tenir en compte, a més, que les 
servituds aeronàutiques de l’aeroport del Prat no abasten amb la mateixa intensitat tot el terme 
municipal, mentre que els efectes del soroll s’han pogut notar, en determinats episodis, en zones 
externes a aquesta afectació. Però és que, a més, les servituds aèries estan actualment regulades 
pel Decret 584/72, de 24 de febrer, que desenvolupa la Llei de navegació aèria de 1960. I cal 
remarcar que aquesta competència estatal de control i delimitació en la zona de servituds aèries 
de l’aeroport del Prat no ha tingut mai en compte el problema de la contaminació sònica 
provocada pels avions (només fa referència a obstacles físics i radioelèctrics), i això malgrat que 
l’article 63 de la Llei 55/1999, de 29 de desembre, de mesures fiscals, administratives i d’ordre 
social va afegir una disposició addicional única a la llei de 1960 en què incloïa les servituds 
acústiques entre les regulades per raó de navegació aèria. Però aquesta inclusió no s’ha vist mai 
reflectida ni desenvolupada reglamentàriament (no ho han fet els decrets modificadors 2490/74, 
de 9 d’agost, i 1541/03, de 5 de desembre). Tampoc la recent redefinició de les servituds aèries 
de l’aeroport de Barcelona aprovada pel Reial Decret 2051/2004, d’11 d’octubre, fa cap 
referència a les servituds acústiques. D’altra banda, fem notar que l’existència de l’Estudi 
d’Impacte Ambiental annex a l’ampliació de l’aeroport no es pot esgrimir com a substitutori 
d’un reglament sancionador dels incompliments per part de les aeronaus ja que, si bé l’Estudi 
d’Impacte és d’obligat compliment, i estableix una sèrie de valors guia per a les immisions 
sonores, no constitueix en si mateix un reglament sancionador, ni regula com i de quina manera 
les aeronaus i companyies que l’incompleixin han de compensar els veïns afectats.  Cal afegir – 
digué finalment el portaveu d’ERC - que, en declaracions a mitjans de comunicació (Avui, 13 
de gener de 2008), els representants de l’Associació de Veïns de Gavà Mar s’han mostrat molt 
interessats en què la possibilitat que des de l’Ajuntament de Gavà es pugui actuar com a part 
actora en els processos de sanció contra avions i companyies sorolloses, en tant que és 
l’administració més propera als afectats. Per tot plegat, i tenint en compte que el govern local ja 
s’ha compromès verbalment en la defensa dels veïns afectats pels sorolls de l’aeroport, però que 
aquest compromís s’ha de concretar mitjançant decisions pràctiques i no ha de deixar de banda 
cap possibilitat, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya presenta un Prec 
instant el govern municipal a:  
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Concretar davant d’aquest plenari, en la sessió present, quina és la posició oficial de 
l’Ajuntament de Gavà davant la proposta que els ajuntaments afectats pels sorolls de l’aeroport 
siguin beneficiaris, en tot o en part, de les sancions imposades per Aviació Civil contra els 
avions que incompleixin els procediments anti-soroll. + Facilitar durant el present plenari, als 
diferents  Grups Municipals del consistori, i també fer arribar a les associacions veïnals de Gavà 
–especialment a l’Associació de Veïns de Gavà Mar– còpia de l’informe jurídic elaborat pels 
municipis madrilenys, i que en declaracions a la premsa municipal (Bruguers digital del 
25/01/2008) el govern municipal ha reconegut haver obtingut i haver estudiat. + Facilitar durant 
el present plenari, als diferents Grups Municipals del consistori, i també fer arribar a les 
associacions veïnals de Gavà –especialment a l’Associació de Veïns de Gavà Mar– còpia de 
l’estudi elaborat pels serveis jurídics de l’Ajuntament de Gavà segons el qual el procediment 
emprat pels municipis madrilenys no es pot traslladar de forma automàtica al marc legal vigent 
a Catalunya, tal com els representants municipals van afirmar públicament (Bruguers digital del 
25/01/2008) i, en cas que aquest estudi local no existeixi, instem el govern a realitzar-lo. + Estar 
amatents a la sentència judicial relativa al contenciós obert per la multa imposada per 
l’Ajuntament d’Algete contra Iberia per vulnerar les ordenances municipals relatives als nivells 
màxims de sorolls i, en cas que la sentència sigui favorable al municipi madrileny, iniciar els 
treball de redacció d’una modificació de l’actual Ordenança d’usos de les vies i dels espais 
públics, o d’una nova Ordenança contra el soroll dels avions, que incorpori els principis jurídics 
de la sentència i sancioni els avions que incompleixin les trajectòries acordades o superin els 
nivells de soroll permesos per la llei. 
 
 
La Sra. Raquel Sánchez, en nom de l'Equip de Govern, va respondre que, en relació als 
antecedents que acompanyaven aquests pret, calia comentar algunes qüestions. I Així entenia no 
ajustada la interpretació que el seu grup feia que existeixi alguna contradicció fruit de 
l’intervenció parlamentària entre les dues formacions polítiques, dons no n’hi ha. És evident --
va dir la Sra. Sánchez-- que no hi ha cap reticència, aniria en contra dels nostres interesos, a la 
possibilitat de que els municipis afectats per la contaminació acústica siguin compensats pels 
perjudicis soferts. Però, en tot cas entenem que les compensacions o indemnitzacions que es 
rebin han de ser conformes a dret i com vostès saben, i en relació a la qüestió suscitada al 
Congrés, existeix el principi legal de no afectació dels ingressos públics, que implica que no es 
poden destinar directament la recaptació de les sancions imposades per Aviació civil als 
municipis afectats. Per tant, no es tracta d’una qüestió de voler o no voler les compensacions 
sino d’una qüestió de legalitat. Això com li deia no vol dir que siguem reticents, doncs no ho 
som al fet que, si fos el cas, es reclamessin les compensacions oportunes per les vies adients.  
Respecte a la petició que formulen de l’informe jurídic elaborat pels municipis madrilenys – va 
afegir la regidora - aclarir-li que tot i que s’ha demanat i hem contrastat la informació amb els 
serveis técnics d’Algete, encara no disposem del mateix i en cap moment s’ha dit, com vostès 
afirmen, que ja el teníem. Dir-li també que, en aquests moments i des de que vam ser 
coneixedors de la notícia generada per l’ajuntament d’Algete, estem treballant sobre la viabilitat 
o no de fer el mateix a la nostra ciutat, doncs no estem parlant de supòsits de fet o situacions 
iguals. Les informacions que hem donat són les primeres conclusions que es deriven de l’estudi 
i anàlisi acurat de les dades de les quals disposem fins ara. Finalment recordar-li al grup 
municipal d’ERC que aquest equip de govern sempre ha estat i estarà amatent a totes les 
qüestions que puguin ser d’interès pel nostre municipi i en especial als temes derivats de 
l’aeroport, així com per prendre les decissions adhients per defensar els legítims interessos dels 
gavanencs i gavanenques. En aquest sentit, en aquesta matèria m’agradaria enrecordar-li, on 
estem i totes les fites aconsseguides gracies als esforços i treball d’aquest equip de govern: 
 
Creació de l’OMSA: especialització en matèria de contaminació aeroportuària i seguiment de 
les gestions tècniques relacionades amb l’Aeroport i creació d’un portal web com a canal 
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d’informació entre els ciutadans/es i l’Ajuntament. + Sol·licituds que minimitzen la 
contaminació acústica a Gavà: Sol·licitud i activació de canvi de rol de pistes. Millora del gir a 
mar (disminució a 450 peus). En procés de validació però amb molt bones perspectives. 
Sol·licitud i activació de diversos procediments de maniobres operatives que minimitzen 
l’impacte acústic (com per exemple un nou perfil d’enlairament de forma més pronunciada en la 
trajectòria inicial i que per tant generen menys contaminació acústica al territori). + Manifests 
amb d’altres ajuntaments: Manifest conjunt amb Castelldefels, per donar suport al 
desenvolupament de l’Aeroport de Barcelona reclamant però que sigui de forma respectuosa 
amb el medi i l’entorn. Manifest conjunt de 7 ajuntaments per un aeroport responsable que 
garantitzi de manera estable i eficaç els drets de les persones i el territori. + Anticipació en els 
estudis de capacitat aeroportuària per tal de aconseguir demostrar la continuïtat de les pistes 
segregades més enllà de la Nova Terminal Sud, així com el pacte aconseguit per a que així 
sigui. + Presentació d’al·legacions al Mapa Estratègic de Soroll de l’Aeroport del Prat. + 
Assignació i posta en funcionament de tres Terminals de Monitorització de Soroll d’AENA, que 
donen resposta al territori de Gavà i a les configuracions de pistes actuals. + Anàlisi setmanal: 
De possibles incompliments de desviació de trajectòries. De nivells obtinguts amb els 
sonòmetres. De configuracions aplicades. D’esdeveniments sonors, amb nivells equivalents i 
valors màxims. + Estudis: De contaminació acústica (dades sonores). De configuracions 
aeroportuàries. De capacitat aeroportuària. D’assignació d’slots. + Informació específica pels 
veïns, associacions i entitats de Gavà (Setmanal amb caràcter general i diària amb caràcter 
urgent). Així com la recerca d’aquesta informació per part de l’ajuntament a els diferents òrgans 
implicats (Aeroport de Barcelona, AENA, etc.). Tot això és – digué finalment la sra. Raquel 
Sánchez - només una mostra del que hem estat fent durant aquests anys i del que tenim intenció 
de continuar fent fins arribar a la solució definitiva d’aquest problema. 
 
El mateix Sr. Marcel·lí Reyes, en una segona intervenció, va exposar que dijous, 17 de gener, a 
la parada d’autobús Colomeres / Font Groga, hi havia un cartell que indicava «parada anul·lada 
per a totes les línies excepte el Gavà Bus», però – digué el sr. Reyes – en realitat el Gavà Bus 
tampoc hi passava, ja que s’havia desviat per un carrer de més amunt. Aquest error informatiu 
va provocar que diverses persones arribessin tard a la feina. Un dels afectats ens ha informat que 
l’endemà, 18 de gener, es va adreçar a la comissaria de la policia municipal de la Rambla per 
demanar un justificant per presentar a la feina, conforme el Gavà Bus no passava per aquella 
parada tal com deia el cartell. Davant la seva sorpresa, per lliurar-li el justificant havia d'abonar 
6.20 euros, d’acord amb el que estableixen les ordenances municipals. Segons se’ns ha 
informat, aquest afectat ha realitzat una queixa, presentada a la mateixa seu de la policia 
municipal, pel fet que hagi de pagar a l’Ajuntament per obtenir un certificat per justificar davant 
de tercers uns prejudicis que li ha causat la negligència municipal. Per tot plegat, el Grup 
Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya presenta un  Prec instant el govern municipal a 
fer gratuïts els certificats i justificants emesos per la policia municipal relacionats amb actes 
conseqüència de negligències municipals. 
 
En relació a aquest prec el Tinent d’Alcalde Sr. Obispo va dir que el cas que el sr. Reyes 
exposava es tractava d’una incidència de descoordinació puntual responsabilitat de l’empresa 
MOHN i atribuïble a una errada de comunicació interna. En qualsevol cas, calia destacar que 
l’assumpte desencadenant d’aquesta pregunta va quedar resolt satisfactòriament ja fa dies amb 
la suspensió de la taxa municipal en aquest cas concret. 
 
La tercera intervenció corresponent a ERC va anar a càrrec de la Sra. Marta Jiménez,  qui  va 
exposar que a l’autovia de Castelldefels al seu pas per Gavà, banda mar, hi havia una parada 
d’autobús a l’alçada de l’edifici Torre de Gavà (on està situat el Caprabo), prop del pont de 
vianants, i que dóna servei a les tres línies que passen pel barri: el Gavabús, la L-94 i la L-95. 
Aquesta parada --digué la regidora d’ERC-- encara no té marquesina, ni seients, ni llum, ni 



 20 

papereres, ni pràcticament espai on esperar l'autobús. En una altra d'aquestes parades, 
concretament la ubicada a l'avinguda Europa (just al costat de l'Avinguda del Mar) tampoc hi ha 
ni marquesina, ni seients, ni llum, ni papereres, i això que dóna servei a dues línies d'autobús: el 
Gavabús i la L-95. En aquest indret, els usuaris han trencat la tanca que delimita la pineda del 
darrere per poder fer-ne servir el pedrís com a seient, i el racó d’aquesta pineda més proper a la 
parada és brut de deixalles. Per tot plegat, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya instava el govern municipal a prioritzar, a través dels contactes que siguin oportuns 
amb l’Entitat Metropolitana del Transport, la instal·lacio de marquesines en aquestes dues 
parades. 

 
En relació a la qüestió plantejada per ERC, el Sr. Benet Castillejos va respondre que el govern 
municipal va mantenir converses amb l’EMT (Entitat Metropolitana del Transport) fa dos anys 
per mirar de corregir la situació de la parada de l’autovia que el regidor d’ERC esmentava. 
Qualsevol millora en el sentit d’instal·lar marquesines – va afegir el Sr. Castillejos - fou 
descartada per una qüestió de manca d’espai que a dia d’avui no ha canviat. En qualsevol cas, 
l’equip de govern manté contactes fluids i permanents amb l’EMT (Entitat Metropolitana del 
Transport) amb l’objectiu de millorar tots els aspectes possibles relacionats amb la millora de 
les condicions de seguretat i accessibilitat, però també d’altres relacionades amb noves línies i 
millores de les freqüències de pas, per exemple. Prova d'això és que en l'últim any s'han 
instal·lat 4 marquesines. D’altra banda, la parada de l’avinguda Europa que  vostè esmenta en 
els antecedents del seu prec està catalogada tècnicament com de baixada de passatgers i per la 
seva ubicació tampoc no ofereix l’espai necessari per instal·lar-ne cap marquesina.  
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així la mateixa sra. Jiménez, com 
antecedents d’un prec, es va referir a que durant el mandat 2003-2007, el govern municipal, en 
el marc del foment a la participació ciutadana i a l’ús de les noves tecnologies i la relació directa 
dels ciutadans amb l’administració a través d’internet, va obrir la possibilitat de consultar els 
expedients urbanístics sotmesos a informació pública a través d’un apartat específic del web 
www.gavaciutat.cat. Aquest apartat, gestionat per l’àrea d’urbanisme, permetia (i permet) – 
digué la regidora d’ERC - una consulta àgil i directa per part de la ciutadania dels projectes 
urbanístics en tràmit. Ara bé, amb la restructuració municipal i la creació de l’àrea de via 
pública, amb atribucions en els projectes de reforma de l’espai públic urbà, s’ha creat una nova 
unitat que genera molts projectes d’obra i adequació que també, segons la legislació, s’han de 
sotmetre a informació pública. Fins ara, aquests projectes només es poden consultar, durant el 
període destinat a informació pública, de forma presencial a l’Ajuntament, a través del Punt 
d’Atenció al Ciutadà. Creiem --digué finalment-- que seria convenient estendre a aquests 
projectes d’obra municipal la possibilitat de consultar-los també per la xarxa. Per això, el Grup 
Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya presenta un prec en el sentit d’instar el govern 
municipal a habilitar al web municipal www.gavaciutat.cat, en el termini més breu possible, un 
apartat on s’hi pengin els projectes d’obres municipals de reforma i millora de la via pública o 
edificis i espais municipals, de manera que puguin ser consultats per la ciutadania a través de la 
xarxa, tal com ara es fa amb els projectes urbanístics. 

  
Va contestar el Sr. Obispo dient que s’alegrava de que reconegui l’esforç que aquest equip de 
govern ha realitzat per a fomentar la participació ciutadana i l’ús de les noves tecnologies i la 
relació directa dels ciutadans amb l’administració a través d’internet. Dintre del Pla de millora 
de barris, amb la voluntat de seguir informant i fomentant la participació ciutadana, a la web de 
la ciutat, en els períodes d’exposició pública, hem iniciat una campanya de comunicació que 
permetrà als veïns i veïnes residents en els entorns de les actuacions previstes aportar, de 
manera àgil, directa i gratuïta, opinions, suggeriments i idees per incloures en els projectes en 
curs o per millorar el seu barri. Mitjançant una carta amb franqueig pagat o un correu electrònic. 
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Però també es poden consultar, mitjançant el web gavaciutat.cat, en la secció de notícies i al 
bruguers.cat on, a un clik, els ciutadans es poden descarregar la informació necessària per a 
conèixer el projecte. D’altra banda, els esforços de l’equip de govern en fomentar la participació 
ciutadana no es circumscriuen només a l’ús de les noves tecnologies. Els consells de ciutat o les 
audiències públiques en són un parell d’exemples més de la nostra voluntat inequívoca de 
enriquir amb visions ciutadanes les nostres decisions de govern.  
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC, també la sra. Marta Jiménez va recordar - com 
antecedents de la pregunta que desprès faria -  que quan es van discutir els Pressupostos 
municipals per al 2008, hi havia una partida considerable d’inversions, de 2.500.000 €, 
destinada al Pla de Barris. En aquell moment – digué - ja vam demanar al govern municipal 
quins eren els projectes i els actuacions que es pensaven desenvolupar amb aquesta partida, però 
se’ns va indicar que encara no estaven del tot perfilades perquè no s’havia tancat el termini de 
petició de subvencions a la Generalitat pel Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya. Ara bé, 
aquest termini, que es va ampliar, va finalitzar el 9 de gener passat. En conseqüència, digué 
finalment la Sra. Jiménez, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana realitza la següent 
pregunta: - Quines propostes concretes està previst executar aquest exercici a càrrec de la 
partida d’inversions 320 5110A 6110008 dins del Pla de Barris?. - Quan està previst executar o 
començar a executar cadascuna de les obres?. 
 
Va respondre a la qüestió plantejada per ERC el Sr. Obispo dient que les actuacions previstes i 
recollides en el Pla de millora de barris eren  la reforma integral del carrer Sarrià, la segona fase 
de la remodelació de l’avinguda Diagonal i la millora del carrer Sant Nicasi i la Plaça de 
Magadalena Trias. Les obres del carrer Sarrià – va afegir - ja han començat. Avui  han començat 
les obres de remodelació de l’avinguda Diagonal, i el projecte de millora del carrer Sant Nicasi i 
la plaça de Magdalena Trias es troben actualment en període d’exposició pública.  
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el Sr. 
Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
 
En la seva primera intervenció, el Sr. Castellano, davant l’augment de la quantitat de bosses i 
d’altres tipus d’escombraries, no general – digué - però sí concentrades en alguns punts 
determinats del casc urbà on la comunitat veinal és més nombrosa, i també específicament al 
barri de Gavà Mar, els contenidors, inicialment capaços d’absorvir els residus generats, ja són 
insuficients, cosa que provoca brutícia, olors i, molts cops, obstrucció de les voreres. Per aquests 
motius el portaveu de CiU pregava es quantifiqui periòdicament el volum de brossa per punts de 
recollida al llarg de la ciutat, i en conseqüència s’incrementi el total de contenidors o la 
freqüència de recollida mentre – digué finalment - esperem l’implicació d’aquest Govern per 
avançar en el soterrament dels punts de recollida d’escombraries. 
 
Sobre aquest prec el Sr. Lluís Iglesias  digué que actualment els serveis de manteniment, neteja i 
recollida d’escombreries duen a terme un control periòdic d’avaluació dels diferents sistemes, 
així com dels punts de recollida. De fet, les ubicacions actuals – va afegir -  responen a criteris 
tècnics que tenen en compte diferents factors com ara distàncies, ratios de població, itineraris i 
freqüències de recollida, entre d’altres, que determinen els diferents volums potencials de 
recollida i l’adaptació a les necessitats dels diferents serveis.  Li oferiré una sèrie de dades que 
reforçen el que li estic dient. Per exemple, a la ciutat tenim instal·lats 377 contenidors de resta i 
d’orgànica, 124 de paper, 124 de vidre 118 d’envasos. En total, 263 punts de recollida entre 
contenidors de vorera i àrees d’aportació. El volum actual de recollida total anual supera les 21 
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tones. Però a més, tenim activats sistemes de recollida porta a porta en les zones de vianants de 
la ciutat, d’orgànica per a grans generadors i, també porta a porta, recollim el paper i cartró dels 
establiments comercials. Són sistemes vius, monitoritzats permanentment per introduir les 
millores constants en la cerca de l’excel·lència del servei. Serveis que d’altra banda són molts i 
sempre orientats a la separació i tractament dels residus en un horitzó de sostenibilitat en 
aquesta matèria. La possibilitat de soterrar contenidors està sent igualment estudiada tot i que no 
es presenta com la solució ideal en la majoria dels casos. Altres municipis han implementat 
aquest sistema en zones urbanes determinades però els resultats no conviden a traslladar-los de 
forma universal. El sistemes de recollida, tot i que aparentment puguin semblar millors pel fet 
d’estar amagats, són molt més sorollosos, més lents i no estan exents dels efectes nocius dels 
usos incívics. I, si m’ho permet, li diré que la varietat i sectorialització dels serveis de la nostra 
ciutat hauria de ser un motiu d’orgull per a tots i totes. Els actes d’incivisme, la falta de 
compromís per part de determinats ciutadans i ciutadanes – digué per acabar - fereixen el nostre 
orgull, la imatge de la nostra ciutat i dels nostres serveis municipals. Soterrar els contenidors, 
Sr. Castellano, no és pas la resposta. Treballar junts per conscienciar la ciutadania de que cap 
sistema serà perfecte sense la implicació de tots i totes. Un mal ús fa dolent qualsevol sistema.  
 
Novament el Sr. Castellano, en una a segona intervenció, va exposar que a portes de l’arribada de 
les vacances escolars de Setmana Santa i per repetició d’anys anteriors, de la mateixa manera com 
és costum habitualment en dies festius, molta canalla i gent jove de Gavà no podrà gaudir d’espais 
oberts per jugar i fer esport a les pistes dels col.legis, excepte d’aquells més atrevits que tornaran a 
saltar les tanques amb el perill que això suposa per a la seva integritat, pel posible deteriorament 
en el manteniment de les instal.lacions i per limitar l’esbarjo i la relació juvenil a la nostra ciutat. 
Era per aquests motius que – digué el Sr. Castellano – es prega que dins les diferents propostes 
elaborades per acollir la joventut i la canalla gavanenca durant aquestes dates, els patis dels 
col.legis públics obrin les seves portes com si de més parcs de la ciutat es tractessin, i siguin 
assignats Agents Cívics per a garantir el bon ús, el benestar dels joves i la cordial relació entre la 
joventut de Gavà. Aquesta podria ser – va dir finalment el regidor de CiU - una experiència pilot 
per, progressivament, obrir definitivament aquests espais a la ciutat. 
 
Sobre aquest prec la Sra. Anna Becerra va dir que volia fer un parell d’observacions. La primera 
digué - que no és exacte afirmar que molta canalla i gent jove de Gavà no podrà gaudir d’espais 
oberts per jugar i fer esport a la nostra ciutat. La plaça Francesc Macià, el parc de la Torre 
Lluch, l’Avinguda Diagonal, la plaça de les Panes i un llarg etcètera d’espais públics permeten 
jugar i fer esport a la nostra ciutat sense haver de recórrer necessàriament a les pistes dels 
centres educatius. Amb això no vull dir que aquestes instal·lacions no es puguin utilitzar per 
aquesta funció, precisament, aquest és un dels projectes que està treballant l’equip de govern 
dins de les millores que s’efectuaran en els centres educatius públics de la ciutat. També voldria 
recordar-li que des del Patronat Municipal d’Esports s’oferta un Casal de Setmana Santa, 
adreçat als infants des de P4 fins al 6è de primària, dotat amb 50 places. Una segona reflexió 
seria – va afegir - la consideració de la funció dels Agents Cívics. Aquestes persones no tenen la 
funció de vigilància dels espais i activitats de joc, sinó les de contribuir a millorar les actituds 
cíviques de gavanencs i gavanenques. A part d’això, no disposen, per se, de la titulació 
requerida per a realitzar la funció que vostè suggereix. Fetes les dues reflexions, em cal dir que, 
la proposta d’oferir alternatives de lleure als infants i joves de la nostra ciutat en temps de 
vacances escolars ja fa temps que l’equip de govern està treballant. Una mostra d’aquest treball 
va ser l’oferta d’activitats lúdiques, culturals i esportives realitzades dins del programa de Festes 
d’hivern, Nadal i Reis, i especialment adreçades als joves i als infants de Gavà. 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el Sr. Castellano va exposar 
que era cada cop més el malestar d’aquells gavanencs i gavanenques que professionalment 
utilitzen les zones reservades de càrrega i descàrrega amb els seus vehicles de transport, i que no 
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aconsegueixen coincidir amb el parer dels agents de la Policia Municipal sobre el temps superat 
d’estacionament limitat. A d’altres ajuntaments de l’àrea de Barcelona, va dir el Sr. Castellano, 
es distribueixen de forma gratuïta “Discs Horaris” per evitar aquests malentesos i guanyar en 
civisme i mobilitat. Per aquests motius pregava que l’equip de govern tingui present la 
possibilitat d’oferir aquests “Discs Horaris” a tot aquell professional gavanenc amb vehicle 
definit per a transport, i eliminar d’aquesta manera les queixes dels afectats (sense o amb raó 
sigui en diverses ocasions) al mateix temps que facil.litar la feina de la Policia Municipal.  
 
El Sr. José Obispo, en relació a aquest prec de CiU, va dir que el Pla de mobilitat que està 
preparant el govern municipal contempla la possibilitat d’incorporar els discs horaris però --va 
afegir-- segurament no en la forma que vostè proposa. En qualsevol cas, com ja li he assenyalat 
anteriorment, estem parlant d’un sistema contemplat en el Pla de mobilitat i que en el seu 
moment l’equip de govern estudiarà, valorarà, analitzarà i posteriorment decidirà o no la seva 
aplicació.  
 
Ena nova intervenció el Sr. Castellano va dir que, davant l’imminent inici d’obres a l’espai 
públic de l’Avinguda Diagonal i per derivació dels inconvenients que afectaran tant als 
botiguers com al conjunt de veïns així com pugui veure’s reduït l’espai d’aparcament, és evident 
l’afectació a la qualitat de vida i el perill de perjudicar el comerç de la zona. És per aquests 
motius que –digué-- preguntava: - Aquest Ajuntament ha estudiat, escoltat i eleborat un protocol 
d’actuació amb els interessats per tal de minimitzar aquest impacte que fins que durin les citades 
obres patiran veïns, veïnes, botiguers i treballadors de la zona?. - S’estudia la possibilitat de 
posar al servei dels perjudicats, en el cas de reducció d’aparcament al carrer, el parking de la 
Plaça Balmes, entre d’altres mesures? 
 
Va respondre el Sr. Obispo dient que mantenir al màxim de les possibilitats reals els nivells de 
qualitat de vida habituals dels ciutadans i ciutadanes de Gavà durant un període d’obres, és 
sempre una prioritat del govern municipal. Generar alternatives d’aparcament, de mobilitat, 
garantir els accessos per als veïns i veïnes i minimitzar el possible impacte de les obres per als 
comerciants són els aspectes fonamentals a tenir en compte, una vegada garantida la seguretat 
de tots els implicats en les obres, directa o indirectament. No obstant això, en el cas concret de 
la segona fase de la remodelació de l’Avinguda Diagonal, totes les actuacions – digué - es 
desenvoluparan dins de l’avinguda, en el cos central i, per tant, les molèsties seran mínimes per 
al veïnat, fent innecessari articular cap de les mesures que proposa en la seva pregunta.  
 
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir en una pregunta, a  la part expositiva 
de la qual el Sr. Castellano exposava que després de la temporada de compres, pròpia de les 
festes de Nadal i tot seguit de l’època de les rebaixes al comerç local, observem com tant els 
grans centres comercials com ara les botigues de la ciutat mantenen dies d’obertura i tancament 
del negoci segons la corresponent llei vigent. Però aquest grup municipal reb la preocupació de 
molts comerciants i ciutadans de Gavà sobre la legalitat i regulació dels horaris de botigues que 
ofereixen multi producte, que obren els set dies de la setmana, en una franja horària més extensa 
de l’habitual i dirigides majoritàriament per persones de nacionalitat xinesa, àrab o de l’Est 
d’Europa. Per aquests motius preguntava: Aquest Ajuntament és coneixedor de la citada 
activitat, de quina forma es regula, compleix tots els requisits per poder-se dur a terme i excuta 
tots els serveis de control i inspecció per poder oferir al ciutadà tota garantia, alhora que entre el 
conjunt del comerç local es garanteix la lleial competència? 
 
Li va respondre la Sra. Laura Barrufet dient que tots els comerços de la ciutat segueixen el 
mateix criteri i procediment pel que fa a la seva obertura, la concessió de la llicència d’obertura 
o bé al seu funcionament ordinari, inclosos els horaris d’obertura als que el seu grup fa 
referència. L’aplicació dels horaris comercials – va afegir la regidora - depèn de la “Llei 8/2004, 
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de 23 de desembre, d’horaris comercials”, on queden regulats els establiments de venda de 
mercaderies. Des de l’Ajuntament es fan diverses accions per a difondre aquesta regulació: -
Campanyes informatives sobre la llei d’horaris comercials en diferents llengües (català , 
castellà, xinès, angles i urdú). - Fulls informatius dels dies de festa locals on deuen romandre 
tancats els establiments. - Aquestes informacions s’han fet arribar també a totes les associacions 
comercials de la ciutat. Els comerços als que sembla que vostè en fa referència, digué també la 
sra. Barrufet, estan emparats per la Llei  17/2005, del 27 de desembre, de modificació de la Llei 
8/2004, d’horaris comercials. Els establiments s’autoservei de compra quotidiana d’alimentació 
amb una superfície inferior a 150 m2 no tenen limitació en els dies i horaris d’obertura, només 
han de tancar obligatòriament el dia 1 de gener, 1 de maig, 11 de setembre i 25 de desembre. Els 
comerços que no queden emparats en aquesta llei – digué finalment - es fa un seguiment, i així 
ho demostren  els expedients i les sancions que s’han imposat a diversos establiments de la 
ciutat. 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s.  
 
En un primer, el regidor de C’s, donada –digué--  la quantitat de persones que diàriament 
utilitza el passeig Marítim per passejar o fer esport, donat també que només disposen de serveis 
wc químics durant la temporada de bany, i per tal que es puguin realitzar les necessitats 
fisiològiques d’evacuació en condicions dignes e higièniques, sense haver de fer-ho amagant-se 
en  mig dels pins, es prega a l’Equip de Govern que es prenguin les mesures necessàries per tal 
d’instal·lar serveis WC químics als dos trams del Passeig Marítim no només a l’estiu si no 
durant tot l’any, ja que el Passeig s’utilitza tot l’any. 
 
El Sr. Obispo va dir respecte d’aquest prec del sr. Ibáñez que Tot i que era cert que el Passeig 
Marítim pot ser utilitzat diàriament tant si és estiu com si no, també és veritat – va afegir - que 
l’afluència de gent no és pas la mateixa en una època de l’any que en una altra. Entenem 
igualment que els carrers, places i passejos no són llocs per fer cap necessitat fisiològica. Això 
és senzillament incivisme. En qualsevol cas l’EMB (Entitat Metropolitana de Barcelona), que té 
delegades les competències en matèria de manteniment, neteja i serveis de platja, i si s’hagués 
detectat la necessitat, de ben segur s’estendria el període del servei, no només a Gavà sinó en 
tota l’Àrea Metropolitana. 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s.  I així el sr. Ibáñez, com antecedents, 
es va referir a que, tal i com s’explica a La Vanguardia del dia 28 de gener de 2008, durant els 
caps de setmana a l’autobús L97 es produeixen constants altercats: gent que beu alcohol dins 
l’autobús, agressions, insults, etc. Tot això, comporta que s’hagi de trucar a la policia a la 
majoria de viatges i aturar el servei, causant retard en el servei així com inseguretat tant als 
usuaris com als conductors. Per aquest motiu el sr. Ibáñez va preguntar: Te previst el Govern 
Local prendre mesures tendents a evitar aquestes situacions, com ara posar vigilància a les 
parades d’autobús del terme municipal de Gavà per tal d’evitar que els joves consumeixin 
alcohol a les mateixes? 
 
Va contestar també el Sr. Obispo indicant que a l'article que serveix de base a la pregunta 
formulada  Gavà apareix esmentada una única vegada, i senzillament per a assenyalar que la 
línia en qüestió, la L-97, efectivament passa per la nostra ciutat. S'expliciten i localitzen a més 
els actes incívicos sempre fora de la nostra ciutat. Per altra banda, va dir el sr. Obispo, 
l'enfocament de la seva pregunta no es dirigeix al coneixement de, per exemple, si la Policia 
Municipal de Gavà havia rebut algun tipus d'avís com els relatats en l'article, al que li 
contestaríem que no fins a la data; o si des de la gerència de la companyia MOHN s'havien 
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posat en contacte amb la nostra Policia Municipal per a tractar el tema, al que li contestaríem 
que tampoc. Però vostè no pregunta gens d'això. Vostè proposa que el govern municipal estudiï 
la possibilitat de col·locar vigilància en les desocupades dels autobusos per a evitar que es 
consuma alcohol. Potser desconegui vostè quantes parades d'autobús hi ha en la nostra ciutat i 
per tant, tampoc quants agents serien necessaris per a cobrir, les 24 hores del dia, les 74 
desocupades d'autobús de la ciutat. El cost potencial d'aquesta acció com es podrà imaginar 
desorbitat o inasumible. Lamentablement els fets que es relaten en l'article, que per cert no data 
en cap moment quan es van produir, són preocupants en qualsevol cas si atenem a les causes. 
Però, sincerament Sr. Ibáñez, no cre que la vigilància en les desocupades de l'autobús resolgui 
gens. Hem de mantenir-nos alerta i alegrar-nos que aquestes situacions no s'hagin produït en el 
nostre municipi.  
 
La tercera intervenció del regidor de C’s va consistir en una pregunta. I així el sr. Ibáñez, 
després de recordar que el ROM – al seu article 112 - estableix que “La petició haurà de ser 
contestada i notificada en el termini màxim de tres mesos des de la data de presentació”, i donat 
– digué -  que el passat dia 27 de setembre del 2007 vam presentar una instància amb número de 
registre 12200, va preguntar: Per què encara no ha sigut contestada?. Quan rebrem resposta?. 
 
Va contestar la pregunta formulada per C’s el sr. José Obispo, qui va dir que era la seva intenció 
informar-li immediatament després de concloure les actuacions i els requeriments previstos per 
la situació que es denunciava a la instància. No obstant – va afegir - de forma imminent rebrà la 
corresponent resposta. 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el Sr. Ibáñez,  va exposar que feia uns dies es 
va dur a terme la neteja de la Riera dels Canyars. Aquesta neteja – va dir el regidor del C’c- 
encara que considerem que era necessària per la gran quantitat de brutícia que s’acumulava, ha 
estat feta d’una manera inadequada ja que ha arrasat la Riera sense tenir en compte la vida 
animal que hi havia. Per una banda s’han arranjat gran part dels canyars que serveixen de refugi 
als animals aquàtics i per altra continua havent-hi dins de l’aigua deixalles metàl·liques i de 
ciment. No entenem que un govern municipal dugui a terme actuacions tan frontalment 
contraries a la conservació del medi ambient i la sostenibilitat. Ens consta que el nou Regidor 
Delegat de Medi Ambient, el Sr. Francisco Javier Garcia Galceran, es preocupa molt per 
aquestes qüestions, que desitgem que no es tornin a produir, i per això mateix plantegem la 
següent la següent pregunta: Per què s’ha fet aquesta intervenció d’una manera tan expeditiva 
sense respectar els refugis de la vida animal de la Riera?. Per qué s’han deixat pilons metàl·lics i 
de ciment dins de l’aigua? 
 
Va respondre el Sr. José Obispo dient que el que s'havia portat a terme en la Riera dels Canyars 
havia estat un treball de manteniment, adequat i tutelat en el coneixement i direcció dels tècnics 
municipals. Un treball periòdic que --va dir-- es realitza amb l'objectiu de netejar i mantenir la 
capacitat òptima de desguàs de la riera. Aquests treballs no es poden realitzar sense afectar la 
vegetació i a la llera de la mateixa. I precisament per això, Sr. Ibáñez, l'Ajuntament de Gavà 
exigeix una sèrie de condicions que minimitzen l'impacte de les labors de manteniment i neteja 
sota criteris de sostenibilitat. Exigim que els treballs es realitzin sempre a l'hivern per a no 
afectar al període reproductor de les aus, amfibis i rèptils que l'habiten. Exigim, en la mesura del 
possible, que les actuacions es realitzin a mà, minimitzant l'entrada de maquinària pesada en la 
llera, i per això, sr. Ibáñez, no s'han retirat els elements de ferro i ciment i no es retiraran fins a 
l'any que ve. Per raons mediambientals. Exigim que es respectin les illes de restauració, en les 
quals es mantindrà sempre la vegetació per a proporcionar refugi a la fauna de la riera. I vam 
exigir també el manteniment d'una làmina d'aigua permanents. Totes, Sr. Ibáñez, totes les 
condicions s'han complert novament, com cada vegada, com sempre que s'han portat a terme 
treballs de manteniment en entorns mediambientalment valuosos o sensibles. Per tant, el 
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qualificatiu d'expeditiva és cosa seva, i l'afirmació que no s'han respectat els refugis de la vida 
animal de la Rigués no és correcta. I recordar-li que des de fa anys els diferents equips de 
govern del PSC han estat sensible amb el Medi ambient i des de fa anys existeix una regidoria 
de medi ambient i uns tècnics perfectament capacitats. I sí, evidentment estem molt satisfets que 
ara el Sr. García Galcerán enriqueixi amb la seva visió i coneixement la regidoria delegada de 
Medi ambient. 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 

 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-

EUiA_EN RELACIÓ AL DRET DE LES DONES A DECIDIR SOBRE LA SEVA 
PRÒPIA MATERNITAT 

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal d’ICV-EUiA, en 
relació al Dret de les dones a decidir sobre la seva pròpia maternitat,  declaració que, després 
del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva 
part dispositiva:  
 
Primer.- Denunciar la persecució i assetjament a la qual estan sotmeses les dones que han 
avortat i els i les professionals que practiquen interrupcions voluntàries de l’embaràs 
promogudes per els sectors més conservadors, donant suport a les dones en el seu  dret a decidir 
sobre el seu propi cos, en temes com la seva pròpia maternitat amb les degudes garanties legals, 
socials i sanitàries.  
 
Segon.- Demanar al Govern Espanyol l’elaboració d’una llei que tracti els drets sexuals i 
reproductius de manera integral, incorporant l’educació sexual en l’educació obligatòria tot 
reconeixent les necessitats especifiques dels homes i les dones joves en quant a l’educació 
sexual i a la cobertura sanitària gratuïta dels anticonceptius tan masculins com femenins, i 
anticoncepció d’emergència com a principal instrument de prevenció. 
 
Tercer.- Demanar que la xarxa pública de sanitat garanteixi el dret a la interrupció de l´embaràs 
de manera efectiva i gratuïta.  
 
Quart.- Demanar al Govern espanyol que es reguli l'objecció de consciència dels i les 
professionals sanitaris/es, en el sentit que quedi garantit també el dret a l'avortament en els 
centres de la Sanitat Pública.  
 
Cinquè.- Informar d’aquests acords al Govern espanyol, als grups parlamentaris del Parlament 
de Catalunya, als grups parlamentaris del Congrés de Diputats, al Ministeri de Sanitat i a la 
ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació. 
 
La Declaració política va ser aprovada per setze  (16) vots a favor (12 PSC, 2 ERC i 2 ICV-
EUiA), cap en contra i cinc (5) abstencions (3 PP, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
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La Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, va manifestar que s’havien incorporat al 
punt quart dels acords una esmena presentada pel grup municipal d’ERC. Seguidament, la 
Sra. Emma Blanco va dir que el seu grup s’havia decidit a presentar aquesta declaració 
per dos motius: el primer, pel tema de les campanyes de descrèdit que estaven patint 
algunes dones que s’havien decidit a avortar per part dels sectors més conservadors de la 
societat; i el segon, perquè des de l’entrada en vigor de la llei, s’havia posat de manifest 
que els supòsits que aquella contemplava tenien moltes limitacions i restriccions, que 
afectaven els drets de les dones i als mateixos professionals, afegint en aquest sentit que 
no es podia oblidar que des de la IV Conferència Mundial de la Dóna, i també des del 
Parlament Europeu, es recomanava que es fes una revisió sobre qualsevol legislació 
punitiva en casos d’avortament o que es protegís la salut reproductiva de les dones, 
facilitant que l’avortament fos legal, segur i accessible per tothom. A més, va dir la Sra. 
Blanco, les dades del Ministeri de Sanitat reflectien que el 2005 es van practicar un total 
de 91.661 interrupcions voluntàries de l’embaràs, practicant-se un 97 % d’aquelles als 
centres privats. Per tot això, ICV-EUiA proposava al ple l’adopció dels acords que es 
transcrivien a l’encapçalament d’aquest punt. 
 
Seguidament, va fer ús de la paraula el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el 
qual va dir que en l’exposició de motius de la declaració es feien algunes consideracions 
respecte del fet d’equiparar encara en el nostre país l’avortament a delicte, 
l’heterogeneïtat existent a nivell autonòmic en l’accés a aquesta prestació, l’expressió 
“protegir la salut reproductiva”, o el fet de que un nombre important de joves no havia 
anat mai a un centre de planificació familiar, etc. A aquests efectes, el Sr. Ibáñez va 
indicar que algunes d’aquestes consideracions els cridaven espacialment l’atenció. Així, 
en relació a l’heterogeneïtat autonòmica envers aquesta prestació, va dir que es tractava 
d’un servei transferit a les comunitats autònomes, i per tant, era lògic que cada comunitat 
fes prevaldre la seva posició respecte d’aquesta questió. A la vegada, va dir que quan es 
parlava de protegir la salut reproductiva, que el seu grup no tenia molt clar a que es volien 
referir amb el terme “salut reproductiva”, i d’altra banda, va manifestar que es podien fer 
més centres de planificació familiar, però que si a l’hora de la veritat, els possibles usuaris 
no utilitzaven aquest servei, els centres eren completament inútils. Així mateix, va indicar 
que no acabava de compartir la idea de que avui dia mancava finançament pel que feia als 
mètodes anticonceptius, atès que a part de que n’hi havien alguns de molt coneguts i que 
gaudien d’una àmplia divulgació, a més, econòmicament, estaven a l’abast de tothom. 
Així mateix, quan es denunciava la persecució i l’assetjament a que estaven sotmeses les 
dones que havien avortat, el grup de Ciutadans tenia molt clar que una persona, fos qui 
fos, home o dóna, que exercia un dret reconegut legalment, mai se’l podia denunciar o 
perseguir, fos avortament, llibertat d’expressió o qualsevol altre degudament reconegut, 
de la mateixa manera que creien que quan en un procés judicial es cridava a declarar a 
dones que havien interromput l’embaràs, se les cridava en atenció a la seva condició de 
testimonis, però que en cap cas això podia donar lloc a pensar que eren objecte de 
persecució, fet aquest que potser sí que es donava en altres àmbits, d’altra banda ben 
definits, però no en el de la justícia. En qualsevol cas, el Sr. Ibáñez va indicar que, 
efectivament, la legislació en matèria d’avortament havia de ser objecte de millora, 
especialment pel que feia a setmanes de gestació, etc., però no en termes d’avortament 
lliure i gratuït; afegint que d’altra banda, calia pensar també que no era el mateix una 
persona que no havia pres cap mesura contraceptiva, que no havia fet ús de la píndola del 
dia després, i que llavors volia avortar, d’aquella persona que era conscient i responsable 
de les seves accions. Per tot això, va dir el Sr. Ibáñez, reiterant la necessitat d’una reforma 
de la legislació en matèria d’avortament en els termes abans indicats, la posició del grup 
de Ciutadans seria la de l’abstenció. 
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A continuació va prendre la paraula el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, el qual va 
dir que en opinió del seu grup, el debat sobre l’avortament era un debat molt ampli, que 
provocava grans debats i anàlisi en la nostra societat, el qual es traslladava també a 
l’interior de les formacions polítiques, atès que afectava directament a la persona i a les 
seves conviccions més íntimes i personals. Precisament per això, va dir el Sr. Castellano, 
i atès que a més no era una questió de la competència municipal, va demanar que aquest 
debat es traslladés als respectius grups parlamentaris de cada grup municipal, indicant a 
aquests efectes que la posició del seu grup sobre aquesta declaració seria la de 
l’abstenció, però entesa en aquest cas com un no pronunciament sobre la mateixa. 
 
 
De la seva banda la Sra. Raquel Sánchez, com a portaveu del grup municipal socialista, 
va dir que el seu grup votaria a favor de la proposta presentada, assenyalant en primer lloc 
que estaven en contra de l’actual ofensiva ultraconservadora que anava contra el dret a la 
salut sexual i reproductiva de les dones, a la vegada que - va dir -  volia deixar clar que 
els socialistes sempre havien treballat i continuarien treballant pel desenvolupament dels 
drets de les dones, i en aquest sentit, donaven ple suport a les associacions que les 
aplegaven i també als professionals d’aquest sector objecte de la present declaració. Per 
això, la Sra. Sánchez va dir que entenien que no hauria de causar cap tipus d’alarma obrir 
un debat sobre questions com la que ara es plantejava, que suposava regular no una 
obligació, sinó un dret.   
 
 
En darrer terme, va tornar a fer ús de la paraula la Sra. Emma Blanco, només per 
puntualitzar al portaveu del grup de Ciutadans que en relació al dubte que li plantejava 
l’expressió salut reproductiva, amb aquesta expressió només es volia fer referència al fet 
de tenir garantit en la sanitat pública el dret a una assistència de qualitat, de tal manera 
que no es podés posar en perill la salut de les dones, mentre que pel que feia a la questió 
de la necessitat d’actuar amb una certa responsabilitat en aquestes questions, la Sra. 
Blanco va dir que calia vetllar perquè això fos efectivament així, de tal manera també que 
un dels acords demanava que la questió de l’educació sexual estès inclosa en l’educació 
obligatòria, amb la finalitat de fomentar la responsabilitat en aquesta matèria, sense 
oblidar però que també defensaven el dret de les dones a decidir sobre la seva pròpia 
maternitat.     
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
dinou hores, trenta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
         L’Alcalde                                                                                             El Secretari 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 

 


